
                 PROCES VERBAL 

 

 Încheiat astăzi 21.07.2017,  la ședința extraordinară  a Consiliului Local Liești. 

Prezenta consilieri: Prezenți: 12 consilieri. Absenți motivat: Bocăneală Vasile, Constantin Valentin, Milașcu 

Daniel, Ștefan Gheorghe, Tecuță Costel. 

Dl. Panaite Gheorghe, conform ROF al CL Liești,  este președinte de ședință, în absența d-lui Constantin 

Valentin. 

Procesele verbale al ședințelor anterioare se vor supune discuției în ședința ordinară din această lună. 

 

Se supune discuției   ordinea de zi: 

PROIECTE DE HOTĂRÂRI 

- acceptarea comunei Grivița  din Județul Galați in calitate de membru al Asociației de Dezvoltare 

Intercomunitară - Serviciul Regional Apa Galați 

- completarea Anexei la HCL nr. 23/05.09.2017 de  aprobare a listei și a sumelor alocate pentru  principale 

activități  cultural-artistice, sportive, sociale şi educative care se desfăşoară în comuna Liești în anul 2017 

- aprobarea unor virări de credite între capitole bugetare, în trimestrul III al anului 2017 

- aprobarea fazelor NOTA CONCEPTUALA si TEMA DE PROIECTARE,in vederea elaborării 

documentaţiei tehnico-economice pentru un număr de 2 investiții:  REPARATII ZONE PARCARE, LUCRĂRI DE 

REPARAȚII DRUMURI 

2. INFORMARE: aplicarea legii-cadru nr. 153 / 2017 privind salarizarea personalului plătit din fonduri 

publice 

3. CERERI, INTERPELĂRI, RĂSPUNSURI 

.          Se supune discuției ordinea de zi.  Dl.  primar anunță că investiția CONSTRUIRE GARD STADION a fost 

retrasă de pe ordinea de zi, din motive care țin de proiectare și soluții tehnice . Potrivit altor propuneri, punctul 3 va 

face obiectul ședinței ordinare de la sfârșitul lunii. 

Ordinea de zi , cu modificările propuse, este aprobată cu unanimitate de voturi. 

 

 I. PROIECTE DE HOTARARI: 

                    1. - acceptarea comunei Grivița  din Județul Galați in calitate de membru al Asociației de 

Dezvoltare Intercomunitară - Serviciul Regional Apa Galați 
Dl. secretar: prezintă proiectul de hotărâre. Dl.  primar menționează că extinderea serviciului in alte localități   

este  de perspectivă Dă citire adresei comunicate de SC Apa - Canal, in care suntem informați despre stadiul 

racordării la rețea .  Este de dorit racordarea100%% la rețea. In comună sunt cam 1800 abonați dar  eficient ar fi să 

fie măcar 2500,  raportat la numărul total de 3000 gospodării. Trebui convinși cetățenii să se racordeze la aceste 

utilități. 

Dl. D. Coman: se pot racorda cetățenii numai la apă? Apă potabilă ar vrea toată lumea. Canalizarea 

presupune costuri suplimentare, in condițiile când multă lume nu are baie și WC in casă. 

Dl.  primar: sunt mai multe aspecte: cei care utilizează apa potabila la irigat grădina, o plătesc si ca apa 

evacuata pentru epurare. Evident că sunt costuri f.  mari, de asta apa nu trebuie utilizată pentru irigat. Dar apa 

menajeră trebuie preluată și epurată pentru că otrăvește pământul, de aceea vor fi probleme de mediu.  Dacă se face o 

listă cu pun număr suficient de mare de persoane și se justifică temeinic de ce nu se solicită și racordarea la 

canalizare, poate se obține un răspuns favorabil. De altfel, in zona de la DN 25 dinspre Hanu Conachi, unde 

canalizarea nu poate funcționa cu soluția tehnica existenta, racordarea la apă se face fără canalizare. 

Dl. T. Costea: o să vină vremea când cetățenii vor fi conștienți de utilitatea serviciilor și le vor solicita ei. 

Sensul evoluției și adaptării la normele de civilizație și confort este unic și previzibil. Este foarte optimist in acest 

sens. Dl. Coman il confirmă. 

Se supune la vot și se aprobă proiectul de hotărâre  cu vot unanim. 

 

2.-completarea Anexei la HCL nr. 23/05.09.2017 de  aprobare a listei și a sumelor alocate pentru  

principale activități  cultural-artistice, sportive, sociale şi educative care se desfăşoară în comuna Liești în 

anul 2017 

Dl.  primar:  părintele Croitoru are în cererea de sprijin o sumă mai mare, cca 6 mii lei, care acum s-a redus 

la 3,7 mii, conform facturii editurii. Pentru că  la adoptarea HCL nr. 23/2017 nu se cunoștea suma, nu s-a prevăzut. 

Acum  se vine cu completarea listei de activități, pentru a putea fi sprijinit. Se vor trimite exemplare din roman la 

biblioteca comunala si bibliotecile școlare. 

Se supune la vot și se aprobă proiectul de hotărâre  cu vot unanim 

 

 3. - aprobarea unor virări de credite între capitole bugetare, în trimestrul III al anului 2017 

 



 Pentru reîncadrarea  personalului din aparatul de specialitate al primarului comunei Lieşti, conf. 

prevederilor Legii 153/2017, pe noile funcţii, grade/trepte profesionale, gradaţie corespunzătoare vechimii în muncă 

şi vechime în specialitate/vechime în învăţământ avute, cu stabilirea salariilor de bază, soldelor de funcţie/salariilor 

de funcţie, indemnizaţiilor de încadrare şi indemnizaţiilor lunare este necesară virarea unor credite între capitole 

bugetare. Astfel, sume prevăzute la autorități executive se virează către alte capitole , după cum urmează :; 

                       În  baza, propun aprobarea următoarelor virări de credite bugetare : 

  

  Mii lei 

Sursa  Influente 

+/- 

CAP 51.02 – Autoritati executive  -70,00 

Cheltuieli de personal -70,00 

CAP 61.02-Ordine publica si siguranta nationala +4,00 

Cheltuieli de personal +4,00 

CAP 67.02 – Cultura recreere si religie +6,00 

Cheltuieli de personal +6,00 

CAP 74.02 – Protectia mediului +60,00 

Cheltuieli de personal +60,00 

 

Temeiurile virării creditelor : prevederile art.49 (4) din Legea 273/29/06/2006 privind finanțele publice locale, 

execuția bugetară  la 18.07.2017 și fundamentările compartimentelor de specialitate , încadrarea în cheltuielile de 

personal aprobate prin bugetul de venituri și cheltuieli pe anul 2017. 

  Dl.  primar: s-a cerut la Trezorerie 

o situație privind salariile din aparatul de specialitate al primarului. 

 Dl. T. Costea: să se facă un exercițiu financiar ( o simulare de buget), să se analizeze posibilitățile. 

 Dl. secretar: contabila are o situație financiară clară, din care rezultă că există sumele necesare pentru 

aplicarea legii nr. 153/2017. 

 Dra  Pavelina Gheonea. Nu e in regulă cu salariile funcționarilor  și muncitorilor din primărie. Cum să 

avem pretenții . să cerem performanță, la așa salarizare?. 

 Se supune la vot .Cu vot unanim, proiectul de hotărâre privind virările de credite este aprobat. 

 

 4. aprobarea fazelor NOTA CONCEPTUALA si TEMA DE PROIECTARE,in vederea elaborării 

documentaţiei tehnico-economice pentru investiția :  REPARATII ZONE PARCARE.  

 Dl.  primar arată că se vrea amenajarea parcării din fața primăriei. Dl. secretar: si intrarea în primărie. 

 S-a prevăzut inițial  o sumă, dar am găsit oferte la o sumă mai mică, pe care se va face documentația. 

 Se supune la vot .Cu vot unanim, proiectul de hotărâre este aprobat. 

 

 5. aprobarea fazelor NOTA CONCEPTUALA si TEMA DE PROIECTARE,in vederea elaborării 

documentaţiei tehnico-economice pentru investiția REPARAȚII DRUMURI 

 Dl. primar: se repară asfaltul de pe strada Dreptății , până la Judecătorie. 

 Dl. N. Mișu: ce lucrări se fac pe stradă? 

 Dl.  primar: se ridică și capacele  de la canalizare, se pune strat de uzură. Se vede cum arată strada și că 

necesită reparații. 

 Se supune la vot .Cu vot unanim, proiectul de hotărâre este aprobat. 

 

 II. INFORMARE: aplicarea legii-cadru nr. 153 / 2017 privind salarizarea personalului plătit 

din fonduri publice 

 Dl. secretar  face informarea consiliului cu privire la prevederile legii nr. 153/2017, obligativitatea 

stabilirii salariilor pentru personalul din administrația publică locală prin hotărâre de consiliu  începând cu 1 iulie 

2017, termenul limită de 31.07.2017 până la care trebuie adoptată hotărârea, necesitatea consultării sindicatului. 

 Dl.  Primar: sumele adunate de noi , direct din taxe și impozite locale, nu acoperă salariile mărite. 

Depindem și de sumele care ni se alocă de la bugetul național și alte surse. Trebuie să evităm mărirea salariilor pe 

termen lung, în condițiile in care nu avem și  un buget pe termen lung. 

 Dl. T. Costea: crede că se va ajunge ca în viitor să se impună prin lege un fond de salarii. 

 Dl. secretar: actuala lege are in opinia sa multe aspecte inaplicabile, inclusiv vicii de 

constituționalitate, motiv pentru care crede ca va fi corectată și in 2018 e posibil sa vină legiuitorul cu o grilă pentru 

administrația locală. Până atunci însă, aplicăm  legislația așa cum e. 

 Dl.  primar: trebuie analizate toate aspectele salarizării: vechime, sporuri, grad, eficiență și 

performanță. 

 Dl. Secretar: legea nu stabilește o grilă pentru administrația locală, așa cum are pentru ceilalți bugetari. 

Dă citire art. 11 din Legea nr. 153/2017, unde se prevede că salariile de bază se stabilesc prin hotărâre a consiliului 



local, în urma consultării organizaţiei sindicale. Stabilirea salariilor lunare se realizează de către ordonatorul de 

credite, cu respectarea prevederilor art. 25, care se referă la  limitarea sporurilor, compensaţiilor, adaosurilor, 

primelor, premiilor şi indemnizaţiilor şi a altor drepturi. 

 A.C.O.R. a solicitat o grilă salarială pentru administrația publică locală, dar prin lege  s-a lăsat ca acest 

lucru să se stabilească la nivel local. In același timp însă, grilele existente pentru funcțiile comune din sectorul 

bugetar obligă la respectarea principiilor generale ale salarizării. Legiuitorul practic s-a degrevat de orice răspundere, 

plasând răspunderea la consiliile locale. Astfel, comune care nu au fonduri suficiente, nu vor putea majora salariile, 

sau o vor face in detrimentul altor cheltuieli, de dezvoltare sau și mai rău, cu reducerea drastică a unor cheltuieli de 

funcționare. 

 Mai trebuie reținut că salariul se stabilește pe funcție, nu pe persoană,  ținând cont de anumite 

principii: vechime, studii, gradațiile si/sau treptele existente, ierarhizarea stabilita in Anexa VIII la  lege..  Stimularea 

și recompensarea muncii este la indemna primarului, prin acordarea de sporuri  legale și prime. Performanța 

necorespunzătoare se sancționează in condițiile  legislației speciale ( Legea funcționarului public și  Codul Muncii), 

cu consecințe în planul salarizării..  

 Dl. T. Costea dorește ca la următoarea ședință să se prezinte o situație financiară clară (o simulare  de 

exercițiu financiar/buget  unde să se regăsească toate categoriile de cheltuieli : salariale, investiții, gospodărie, etc.) 

 Dl.  primar: salariile se negociază și se aprobă doar pe un an, sau pe mai mulți ani? 

 Dl.  secretar: legea  153/2017 nu precizează termenul, doar obligația și în sarcină cărei entități cade. Deci 

ar trebui să se poată stabili și pe un exercițiu bugetar. Salariul trebuie sa ofere o anume siguranță, să fie predictibil . 

Dar, ca autoritate  e greu să te angajezi să achiți salariile  pe un termen lung  , dacă nu știi de ce bani o să dispui. In 

condițiile legislației financiare actuale , impactul bugetar al salariilor propuse este suportabil și nu afectează 

dezvoltarea . Trebuie analizat foarte atent bugetul existent si cel propus pentru viitor ( proiecția bugetară , categoriile 

de investiții care trebuie promovate, impactul salarial in totalul bugetului. Nu putem să renunțăm la investiții pentru 

salarii, dar nici nu putem sacrifica salariații pe principiul că majorând salariile, scad cheltuielile de investiții.   

Dl. N. Mișu: ni se prezintă cadrul legal, la următoarea ședință să se discute concret, cu exemple, pe grila din 

proiect. Deocamdată nu putem să ne pronunțăm, nu cunoaștem impactul bugetar. 

Dl.  primar: Știm bugetul pe acest an . Să vină dl.  secretar  cu o clarificare: dacă putem sau nu negocia sau 

oferi salarii  anual. 

Dl. secretar: Personal, crede că se poate, dar pentru o motivare juridică corespunzătoare așteaptă și întrunirea 

anunțată de ACOR Galați , unde sunt invitați reprezentanți de la MDRAP și Ministerul Muncii. Până la ședință se va 

clarifica și acest aspect. 

 Atrage atenția că salariile trebuie stabilite prin hotărâre a consiliului,  până pe 31 iulie, inclusiv. Dacă nu se 

face, personalul rămâne fără salarii,  salarizarea în temeiul vechii legislații nemaifiind posibilă. 

 Consiliul local convine ca ședința să se desfășoare in data de 31.07.2017, ora 18,00. 

 

 

 

             Președinte de ședință                           Secretar, 

 

              Panaite Gheorghe    Avadanei Vasile 

 

   



 

P R O C E S    V E R B A L 
încheiat  in ședința Consiliului Local Liești, astăzi 19.06.2017,ora 1800 

 
 

                         Prezenta consilierilor este făcută de către dl. viceprimar, care in lipsa președintelui de ședință 

preia conducerea ședintei, conform ROF al CL Liești.. Sunt prezenti 11 consilieri. Lipsesc motivat : Coman 

Dan, Constantin Valentin,Costea Tudorel, Damian Adrian,Dibu Costică,Lupoaie Catalin. 

Dna cons.sup. Laura  Dumanovschi consemnează lucrările ședinței. Dl.  secretar al comunei nu poate fi 

prezent la ședință întrucât participă la o întrunire profesională  în cadrul ACOR. A avizat de legalitate 

proiectul de hotărâre , urmând a-l contrasemna după adoptare. 

Este prezentata ordinea de zi a ședinței  :  

PROIECT DE HOTARARE privind aprobarea unui „ACORD DE PARTENERIAT” intre 
UNITATEA ADMINISTRATIV TERITORIALA COMUNA LIEȘTI și     ASOCIATIA 
SOCIAL FILANTROPICA „SFANTA VINERI”  BRAILA,S.C. DAROMET SRL BRAILA, 
S.C. CRUMENS CONSULTING  S.R.L. BRAILA, SCOALA GIMNAZIALA NR. 2 LIESTI,  

pentru  implementarea activităţilor aferente proiectului: “ DEZVOLTARE LOCALA 
INTEGRATA – COMUNA LIESTI, JUDETUL GALAȚI”, în cadrul Programului Operaţional 
Capital Uman 2014 - 2020, Axa prioritară 4: - Incluziunea sociala si combaterea saraciei, 
Prioritatea de investiție 9.II: Integrarea socio-economica a comunitatii marginalizate, cum ar fi 
romii, apel de proiecte (SMIS 115137 si DEZVOLTARE LOCALA INTEGRATA – 
COMUNA LIESTI, JUDETUL GALAȚI) 

 

Se  supune  la vot ordinea de zi a ședinței. 

                       Ordinea de zi s-a aprobat in unanimitate. 

PROIECT DE HOTARARE privind aprobarea unui „ACORD DE PARTENERIAT” 

Dl.  primar prezintă materialele. In scopul accesării de fonduri europene nerambursabile , 

prin HCL nr.7/08.07.2016  s-a aprobat un acord de parteneriat în care au fost înscriși și  

DAROMET SRL BRAILA și  S.C. CRUMENS CONSULTING  S.R.L. BRAILA. 

  S-a depus proiect cu aproximativ aceeași destinație, dar nu a fost declarant eligibil. 

 Revenim cu un alt proiect,  fiind necesară  aprobarea  acordului de parteneriat într-o hotărâre 

a C.L. Liești. (1) Obiectul acestui parteneriat este de a stabili drepturile şi obligaţiile părţilor, 

contribuţia financiară proprie a fiecărei părţi la bugetul proiectului, precum şi responsabilităţile ce le 

revin în implementarea activităţilor aferente proiectului: DEZVOLTARE LOCALA INTEGRATA 

– COMUNA LIESTI, JUDETUL GALATI, care este depus în cadrul Programului Operaţional 

Capital Uman 2014 – 2020. 

 Lider de proiect va fi ASOCIATIA SOCIAL FILANTROPICA „SFANTA VINERI” Brăila, 

beneficiarii find Scoala  nr. 2 și Primaria Liești.  La Primarie se menține același obiectiv aprobat 

prin parteneriatul anterior, adică modernizarea sălii de ședințe/festivități  a C.L. Liești 
 Dl.  primar  mai informează consiliul  că a fost contactat de o dna ( BUTA Oana Georgiana) 

, care dorește numerele de telefon ale consilierilor locali pentru a le lua un interviu/chestionar. D-nii Stefan 

Gheorghe, Tecuță Costel și Milascu Daniel refuză. Ceilalți consilieri sunt de acord să li se comunice nr.  de 

telefon. 

Se supune la vot proiectul de hotărâre  si se aprobă cu vot unanim. 

  

                  Ordinea de zi a ședinței Consiliului Local din data de19.06.2017 a fost dezbătută, drept pentru 

care ședința se declara închisă . 

 

 

 

Președinte de ședința,  

                

Panaite Gheorghe                                                                          Secretar, 

                                                                                                  Avadanei Vasile  



 

P R O C E S    V E R B A L 
încheiat  in ședința Consiliului Local Liești, astăzi 08.06.2017,ora 1800 

 
 
 

                         Prezenta consilierilor este făcută de către dl. secretar  Avadanei  Vasile, 
consemnându-se că dnii Coman Dan și Panaite Gheorghe sunt absenți motivat. Procesul verbal 
verbal al ședinței anterioare a fost  publicat în timp util și nu se fac observații, fiind aprobat cu vot 
unanim.  

Este prezentata ordinea de zi a ședinței  : 
  
PROIECTE DE HOTARARI PRIVIND: 
   1.  – alegerea președintelui de ședință pentru  lunile iunie-august  
    2. -  modificarea art. 2 al HCL nr. 10/15.03.2017 de completare si detaliere parţială 

a poziţiilor nr. 37,38 din Anexa la H.C.L. nr.16/29.04.2010 privind însuşirea inventarului bunurilor 
care aparţin domeniului public al comunei Lieşti ,judeţul Galaţi                       

 Se  supune  la vot ordinea de zi a ședinței. 
                       Ordinea de zi s-a aprobat in unanimitate. 
 1.– alegerea președintelui de ședință pentru  lunile iunie-august  

A expirat perioada de 3 luni in care  președinte de ședința  a fost dl.  
CARAIMAN Emil.  Următorul propus este  dl. Constantin Valentin , care , cu vot unanim este 
desemnat președinte de ședință  pentru lunile iunie-august. 
 

2.-  modificarea art. 2 al HCL nr. 10/15.03.2017 de completare si detaliere parţială 
a poziţiilor nr. 37,38 din Anexa la H.C.L. nr.16/29.04.2010 privind însuşirea 
inventarului bunurilor care aparţin domeniului public al comunei Lieşti ,judeţul 
Galaţi                       

Dl  primar  arată că pentru   proiectul  MODERNIZARE DRUMURI DE INTERES LOCAL IN COMUNA 
LIESTI, JUDEȚUL GALAȚI, a fost necesară identificarea și nominalizarea in Inventarul domeniului 
public al comunei Liești a arterelor, după aprobarea nomenclatorului stradal. Cu adresa nr. 
10332/06.06.2017 , CRFIR 2 S-E Constanța, solicită clarificări ce necesită completarea HCL nr. 
10/2017. Cum  datele solicitate nu  se încadrează in formatul solicitat la întocmirea Inventarului , 
singura soluție rămâne aprobarea unei Anexe suplimentare , Anexa 3 in cazul de față, care să cuprindă 
datele solicitate de CRFIR Constanța.   
 Dl. C. Dibu   și dl. C. Lupoaie doresc să mai precizeze odată străzile ce fac obiectul 
proiectului. Dl. primar dă citire Anexei la proiect , unde sunt cuprinse străzile: Prunului,Crinului, 
Vișinului, Al. I. Cuza, Camil Petrescu, Lucian Blaga, Ion Minulescu. Se discută despre cuprinderea unor 
porțiuni din str. I. Minulescu in două proiecte.    
 Se supune la vot. 
 Cu 15 voturi pentru, proiectul de hotărâre este aprobat. 
 
 Dl.  secretar reamintește, pentru situația în care eventual nu s-au depus declarațiile 
de avere și interese, să se lase azi la el sau mâine dimineață la compart.   Personal, spre a fi  
trimise urgent la ANI. 
 
                  Ordinea de zi a ședinței Consiliului Local din data de 09.05.2017 a fost dezbătută, drept 
pentru care ședința se declara închisă . 
 
 
 
 
Președinte de ședința,  
                
Constantin Valentin                                                                      Secretar, 
                                                                                                  Avadanei Vasile  


	PV. sed.CL -21.07.2017.pdf (p.1-3)
	PV Sedinta CL - 19.06.2017.pdf (p.4)
	PV Sedinta CL - 08.06.2017.pdf (p.5)

